
Studenti chválili Angie

Compiled 21.12.2018 13:14:40 by Document Globe ®   1

Studenti chválili Angie

4.4.2012, Rubrika: Domov, Strana: 4, Autor: PETR JANOUŠEK, Téma: Právnická fakulta

Kancléřka Angela Merkelová spolu s premiérem Petrem Nečasem přednášela na pražských právech. Někteří studenti
si ale stěžovali, že pro ně nebylo dost vstupenek.
PRAHA Ve velké aule na pražské právnické fakultě je plno. Ve všeobecném šumu se několik stovek lidí těší na
vystoupení německé kancléřky Angely Merkelové. Jejich přání se jim plní kolem půl třetí odpoledne, kdy nyní asi
nejmocnější žena světa přichází a usmívá se. Za chvíli již hovoří…
Šéfka německé vlády včera kromě oficiálních jednání spolu s premiérem Petrem Nečasem na akademické půdě
přednášela o budoucnosti Evropy. A i když Merkelová přítomné svým proslovem nadchla, někteří studenti zároveň
pociťovali zklamaní. Řada míst v sále totiž připadla Úřadu vlády, rektorátu Univerzity Karlovy nebo fakultě.
Vstupenek, byť byly zadarmo, pro studenty moc nezbylo. Jak uvedl server Lidovky.cz, z celkového počtu asi 650 jich
studenti obdrželi jen 240. Mezi zájemce je navíc rozdělovalo několik studentských spolků. Zaznívaly přitom i stížnosti,
že se dostalo jen na ty nejvíce „agilní“.
Děkan právnické fakulty Aleš Gerloch agentuře ČTK řekl, že nápad se vstupenkami se zrodil z bezpečnostních a
organizačních důvodů z popudu fakulty a Úřadu vlády. „Přednáška kancléřky se mi velice líbila... Jediné, co bych trochu
vytkla, že to bylo moc formalizované,“ řekla LN studentka 2. ročníku Mahulena Vodárková. Vadilo jí právě to, že se pro
studenty nenašlo více míst. Rovněž čekala, že bude možné položit více otázek (bylo jich jen pět).
Angela Merkelová, jíž se zvláště dříve často přezdívalo Angie, patří k politikům, kteří si umí získat publikum. V Praze to
potvrdila. „U ní je úžasné to, že jí ten úřad vůbec nepoškodil. Je to pořád stejně skromná, milá, obětavá a entuziastická
dívka,“ uvedl pro LN někdejší učitel Merkelové Rudolf Zahradník, který jí naslouchal z přední řady.
Angela Merkelová po studiích v roce 1978 nastoupila ve východoberlínské Akademii věd do Institutu pro fyzikální chemii.
Do Československa pak mířila na stáže. Svůj proslov před studenty ostatně začala vzpomínkou, jak do Prahy jezdila
z Berlína vlakem Vindobona, který často míval zpoždění.
Kancléřka v přednášce nastínila svou víru, že se evropské povědomí bude dále rozvíjet. „Evropská politika bude stále
více vnitřní politikou,“ řekla. Zároveň věří, že státy EU budou v budoucnu do Bruselu předávat víc kompetencí. Podle ní
by se na evropskou úroveň alemělo přenášet jen to, co se tam udělá lépe. Nečas na přednášce mimo jiné zdůrazňoval
nutnost prohloubit vnitřní trh.
Oba šéfové vlád již spolu před vystoupením na právech vedli politická jednání. Merkelová po schůzce uvedla, že
Německo netlačí na Českou republiku, aby podepsala smlouvu o fiskální unii. Tu ze zemí EU nepřijala už jen Británie.
„Stínový signatář“ Kancléřka nicméně vyzdvihla, že ČR v příštím roce splní maastrichtský požadavek nejvýše
tříprocentního deficitu. „My bez ohledu na to, zda jsme, nebo nejsme podepsáni pod fiskálním paktem, jeho ustanovení
v podstatě plníme,“ citovaly agentury Petra Nečase. Česko proto považuje za „stínového signatáře“ smlouvy.
Merkelová se ve víkendovém rozhovoru pro LN svěřila, jak se v Praze naučila trochu česky. Mimo jiné si uměla objednat
smažený řízek. To německé novináře zaujalo, a tak se Merkelové na tiskové konferenci na její jazykové schopnosti
vyptávali. „Prosím, dnes řízek nebyl. Dneska byla divočina, takže s českým slovem řízek a svou slovní zásobou bych
neuspěla, divočina do mé slovní zásoby nespadá,“ reagovala kancléřka.
Pět hodin německé kancléřky v Česku Angela Merkelová včera v Praze jednala s premiérem Petrem Nečasem. Během
asi pětihodinové návštěvy, která se nesla ve smířlivém duchu a žádné překvapivé momenty nepřinesla, stihla také krátké
setkání s prezidentem Václavem Klausem a přednášku na Právnické fakultě Univerzity Karlovy.
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